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Vážení spoluobčané, 
čtenáři našeho 
Sudoměřického zpravodaje,

srdečně Vás zdravím v  prv-
ním letošním čísle Sudomě-
řického zpravodaje. Máme 
za sebou zimní období, kte-
ré se vymykalo dlouhodo-
bému normálu. Po chladné, 
typicky zimní první půlce 
prosince nás, s  výjimkou 
sněhové nadílky okolo Vá-
noc, po zbytek zimy prová-

zely nadprůměrné teploty. Nyní to vypadá, že Veliko-
noce, ač budou letos v nejdřívějším možném termínu, 
budou zřejmě v krásné scenérii kvetoucích květin, stro-
mů a keřů. Zkrátka svátky jara, jak mají být.
Uplynulé měsíce byly hodně pestré díky již tradičním 
akcím, které proběhly v prosinci – počínaje Jarmarkem 
se zpíváním u  stromečku, Čertovským harašením, 
Vánočním pásmem u  jesliček, Vánočním koncertem 
a letos poprvé uskutečněnou Štěpánskou diskotékou. 
Nový rok jsme přivítali jako každoročně ohňostrojem, 
uskutečnily se dva plesy a nemohl chybět košt destilá-
tů a macerátů a před zahájením postní doby nemohl 
chybět Fašaňk. 
Ale i  z  hlediska stavební činnosti se v  Sudoměřicích 
nezahálelo, i když ne všeho je investorem Obec Sudo-
měřice, což je jen dobře, neboť tak zůstávají fi nance 
i  na něco jiného. Koncem roku se podařilo Státnímu 
pozemkovému úřadu dokončit nádrž Telatniska, ta 
nyní prochází procesem kolaudace. Vznikl tak krásný 
biotop s  protipovodňovou funkcí. Na Baťově kanálu 
stavaři plynule pokračují se stavbou plavební komo-
ry a  rekonstrukcí jezu. Práce zde potrvají ještě téměř 
2 roky a zejména pro cyklisty bude v prostoru stavby 
pohyb zcela zakázán. V  obci jsme zahájili postupnou 
rekonstrukci veřejného osvětlení, v plánu je také opra-
va další části střechy panského statku, zde bude záležet 
i na tom, zda obdržíme nějakou dotaci – žádost jsme 
podali na Ministerstvo kultury a  k  Jihomoravskému 

kraji. Mimo to probíhají přípravy na další akce, např. se 
nám podařilo získat dotace ve výši 2,5 mil. Kč na rekon-
strukci školní kuchyně, na realizaci máme nyní 3 roky, 
tudíž budeme pomalu připravovat realizaci samotnou, 
ta ale proběhne až v příštích letech. Zároveň intenzivně 
projektujeme rozšíření Domova pokojného stáří o čtyři 
byty, tak uvidíme, do jaké fáze se nám podaří v tomto 
volebním období tuto investici dotáhnout. Zároveň 
se snažíme postupně připravovat a  realizovat taková 
opatření v přírodě, které budou zabraňovat erozi půdy, 
a to bohužel nejde bez vlastnictví vhodných pozemků. 
Zastupitelé se v  předchozích měsících sešli 3x, mj. 
schválili rozpočet na rok 2024, také podporu spolků 
a volnočasové činnosti našich občanů, zejména pod-
pora je pro celé zastupitelstvo i nadále velkou priori-
tou. Taktéž se řešila situace ohledně parkování v obci. 
Před Vánoci jsme řešili záměr vybudovat několik více 
jak 200 metrů vysokých větrných elektráren, které 
mají vyrůst mezi Sudoměřicemi a Skalicí jen několik 
stovek metrů od naší obce. Tuto akci hodlá vybudo-
vat Slovenský plynárenský podnik. V rámci první fáze 
mezistátního posuzování vlivu na životního prostředí, 
jsme se postavili z několika důvodů zásadně proti zá-
měru, uvidíme, jestli snaha budovat větrný park ještě 
bude a jak bude intenzivní.  
Společně s místostarostou jsme byli v únoru pozváni 
jako zástupci obce, která zvítězila v krajském kole sou-
těže Vesnice roku 2023 na návštěvu k prezidentu ČR 
Petru Pavlovi. Tradiční pozvání pro vítěze krajských kol 
soutěže Vesnice roku tak bylo určitou tečkou za loň-
ským úspěchem naší obce v této soutěži a v dalších 
5-ti letech se do této soutěže dle jejích pravidel nebu-
deme moci přihlásit. 
V  nadcházejícím období nás všechny čekají nejen 
Velikonoce, ale spousta akcí pořádaných ať už Kultur-
kou, Obcí či jednotlivými spolky a farností, které nám 
všem zpříjemní volný čas. Nezapomeňte svou účastí 
podpořit pořadatele a ocenit jejich práci, kterou dělají 
na úkor svého volného času. Vaše účast jim jistě dodá 
potřebnou energii a elán do plánování dalších akcí. 
Přeji Vám všem krásné, slunečné nadcházející dny, po-
hodové a radostné Velikonoce.

František Mikéska, starosta obce 
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Setkání s prezidentem ČR 
Vážení spoluobčané, 
jednou z  posledních povinností, v  tomto přípa-
dě spíše oceněním byla, v souvislosti s vítězstvím 
v  krajském kole soutěže Vesnice roku 2023, ná-
vštěva našeho hlavního města spojena se setká-
ním s prezidentem ČR na Pražském hradě. Jelikož 
spolu-vyhlašovatelem této soutěže je vedle Spol-
ku pro obnovu venkova ČR i Kancelář prezidenta 
republiky, stalo se v  minulosti tradicí setkání tzv. 
zlaté třináctky (vítězové krajských kol v  soutěži) 
s  naším nevyšším ústavním činitelem. Letošek 
nebyl výjimkou. A tak v úterý 20. února měli mož-
nost dva zástupci z každé vítězné obce zavítat do 
Prahy. Naši obec jsme zastupovali společně s kole-
gou místostarostou.  Zástupce obcí nejprve čekala 
prohlídka Poslanecké sněmovny Parlamentu ČR 
(PS PČR) a  následně asi dvouhodinové pracovní 
setkání nejen s místopředsedou PS PČR, ale i se zá-
stupci vyhlašovatelů. Po prohlídce prostor PS PČR 
jsme se společně vydali do sídla prezidenta ČR, 

na Pražský hrad, kde nás čekalo společné setkání 
se stávajícím prezidentem ČR Petrem Pavlem. Po 
krátkém přivítání a společném focení se pak už jen 
starostové a starostky jednotlivých obcí a zástupci 
vyhlašovatelů odebrali na společnou hodinovou 
diskusi s naším prezidentem. Každý zástupce obce 
představil svou obec a účast v soutěži jako takovou 
a dále jsme diskutovali nejen nad soutěží Vesnice 
roku jako takovou, ale i nad aktuálními problémy 
samospráv. Čas vyměřený na setkání nám utekl 
velmi rychle a  následně jsme si už všichni mohli 
prohlédnout prostory Pražského hradu, které ne-
jsou běžným návštěvníkům k dispozici. Příjemným 
završením za celým dnem bylo představení ve 
Státní opeře. Celý den byl tak opravdovou pomy-
slnou tečkou za účastí v soutěži Vesnice roku 2023, 
jen je škoda, že se tohoto setkání nemohlo zúčast-
nit víc zástupců z jednotlivých obcí, z kapacitních 
důvodů to nebylo možné

František Mikéska – starosta obce
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Usnesení z 12. zasedání 

ZO Sudoměřice dne 18. 12. 2023
12/1.1/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice určuje ověřovateli 
zápisu pana Davida Janečka a pana Jana Kalužu, zapi-
sovatelem určuje Jakuba Chocholáčka. 

12/1.2/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje navržený 
program 12. zasedání zastupitelstva obce Sudoměřice 
v upraveném znění.

12/2/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice bere na vědomí roz-
počtové opatření č. 16 k rozpočtu obce na rok 2023. 
Příjmy se zvyšují o  1 194 400 Kč, náklady se zvyšují 
o 481 800 Kč a fi nancování se snižuje o 712 600 Kč.

12/3/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Roz-
počet obce Sudoměřice na rok 2024. Rozpočtova-
né příjmy jsou ve výši 27 303 400 Kč, výdaje ve výši 
26 912 800 Kč, rozpočet je tedy s přebytkem ve výši 
390 600 Kč. Závazný ukazatel na straně příjmů je para-
graf a na straně výdajů je paragraf.

12/4/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Rozpočet 
ZŠ a MŠ Sudoměřice, okres Hodonín, p.o. na rok 2024.

12/5/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Středně-
dobý rozpočtový výhled obce Sudoměřice na roky 
2025-2026.

12/6/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Středně-
dobý rozpočtový výhled ZŠ a MŠ Sudoměřice, okres 
Hodonín, p.o. na roky 2025-2026.

12/7/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje zveřejnění zá-
měru prodeje pozemku parc. č. 933 o výměře 8 m², druh 
pozemku zastavěná plocha a nádvoří v k.ú. Sudoměřice

12/8/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje v  sou-
vislosti s  připravovaným rozšířením komunikace 
v  průmyslové zóně Plánovací smlouvu mezi Obcí 
Sudoměřice, Sudoměřice 322, 696 66 Sudoměřice, 
IČ: 00285331 a  fi rmou NOSPED s.r.o., Nádražní 726, 
696 62 Strážnice, IČ: 29264839.

12/9/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice je zásadně proti vy-
budování větrných elektráren v k.ú. Skalica dle před-
loženého záměru.

12/10/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Smlouvu č. 
27/2023/pacht o pachtu vodního díla a zajištění jeho 
provozování mezi Obcí Sudoměřice, Sudoměřice 322, 
696 66 Sudoměřice, IČ: 00285331 a Vodovody a kana-
lizace Hodonín, a.s., Purkyňova 2933/2, 695 01 Hodo-
nín., IČ: 49454544.

12/11/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje koupi spol. 
podílu ve výši id. 1/4  k pozemkům parc. č. 1786/26 - 
orná půda o výměře 1 129m2, parc. č. 1786/72 - orná 
půda o výměře 2 024 m2 a parc. č. 4900 - orná půda 
o výměře 2 131 m2, vše v k.ú. Sudoměřice od pana Ra-
doslava Němečka, Řadová 948/39, 696 01 Rohatec, za 
celkovou cenu 70 018 Kč

12/12/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje koupi po-
zemků parc. č. 1765/2, 1766/2, 1768/2 a 1769 zapsané 
na LV 138 pro k.ú. a obec Sudoměřice a  id. 1/2 spo-
luvlastnického podílu k pozemkům parc. č. 1762, 1763 
a 1 764 zapsané na LV 728 pro k.ú. a obec Sudoměřice 
od paní Hany Burešové, Zlaté písky 1147, 696 02 Ratíš-
kovice, za celkovou cenu 1 000 000 Kč

12/13/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje koupi id. 1/2 
spoluvlastnického podílu k  pozemkům parc. č. 1762 
o  výměře 953 m2, parc. č. 1763 o  výměře 2 493 m2 
a parc.č. 1764 o výměře 590 m2 zapsané na LV 728 pro 
k.ú. a obec Sudoměřice od paní Jany Bílkové, Zlaté písky 
1147, 696 02 Ratíškovice, za celkovou cenu 403 600 Kč
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12/14/2023

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Smlouvu 
o poskytnutí dotace z rozpočtu Jihomoravského kra-
je na vytvoření projektové dokumentace mezi Obcí 
Sudoměřice, Sudoměřice 322, 696 66 Sudoměřice, IČ: 
00285331 a Jihomoravským krajem, Žerotínovo nám. 
449/3, 601 82 Brno, IČ: 70888337. 

Usnesení z 13. zasedání 

ZO Sudoměřice dne 12. 2. 2024
13/1.1/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice určuje ověřovateli zápi-
su pana Ing. Lukáše Macháčka a pana Martina Mikla, ml., 
zapisovatelem určuje Jakuba Chocholáčka.

13/1.2/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje navržený Pro-
gram 13. zasedání zastupitelstva obce Sudoměřice.

13/2/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice bere na vědomí Roz-
počtové opatření č. 17 k RO na rok 2023. Příjmy se zvyšují 
o 3 387 700 Kč, náklady se zvyšují o 399 200 Kč a fi nanco-
vání se snižuje o 2 988 500 Kč.

13/3/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice bere na vědomí Roz-
počtové opatření č. 1 k RO na rok 2024. Příjmy se zvyšují 
o 627 300 Kč, náklady se zvyšují o 185 900 Kč, fi nancování 
se zvyšuje o 441 400 Kč. 

13/4.1/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice bere na vědomí Rozpo-
čet Mikroregionu Strážnicko na rok 2024.

13/4.2/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice bere na vědomí Střed-
nědobý rozpočtový výhled Mikroregionu Strážnicko na 
roky 2025–2026.

13/5/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Smlouvu 
o  svozu a  likvidaci komunálního odpadu v  obci Sudo-

měřice mezi Obcí Sudoměřice, Sudoměřice 322, 696 66 
Sudoměřice, IČ: 00285331 a  fi rmou MEGAWASTE, spol. 
s  r.o., Opletalova 1603/57, Praha, IČ: 60721804 s  cenou 
1 493 854,03 Kč bez DPH za rok. 

13/6/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Smlouvu 
o  poskytnutí individuální dotace z  rozpočtu obce č. 
1/2024/dot mezi Obcí Sudoměřice, Sudoměřice 322, 
696 66 Sudoměřice, IČ: 00285331 a  Českým svazem 
chovatelů, z.o., Sudoměřice 322, 696 66 Sudoměřice, IČ: 
14279771.

13/7/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Smlou-
vu o  poskytnutí individuální dotace z  rozpočtu obce 
č. 2/2024/dot mezí Obcí Sudoměřice, Sudoměřice 
322, 696 66 Sudoměřice, IČ: 00285331 a Českým sva-
zem včelařů, z.s. – ZO Rohatec, Za Humny 503/20, IČ: 
70418764.

13/8/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Smlouvu 
o  poskytnutí individuální dotace z  rozpočtu obce č. 
3/2024/dot mezí Obcí Sudoměřice, Sudoměřice 322, 
696 66 Sudoměřice, IČ: 00285331 a Základní organizací 
Českého zahrádkářského svazu Sudoměřice, Sudoměřice 
362, 696 66 Sudoměřice, IČ: 72562129.

13/9/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Smlouvu 
o  poskytnutí individuální dotace z  rozpočtu obce č. 
4/2024/dot mezí Obcí Sudoměřice, Sudoměřice 322, 
696 66 Sudoměřice, IČ: 00285331 a Vlastimilem Hynči-
cou, Sudoměřice 216, 696 66 Sudoměřice, IČ: 63447185.

13/10/2024

Zastupitelstvo obce Sudoměřice schvaluje Smlouvu 
o  poskytnutí individuální dotace z  rozpočtu obce č. 
5/2024/dot mezí Obcí Sudoměřice, Sudoměřice 322, 
696 66 Sudoměřice, IČ: 00285331 a Kulturním spolkem 
Zvedlá závora 2014, Sudoměřice 432, 696 66 Sudoměři-
ce, IČ: 03059197.

František Mikéska – starosta 
Robert Šrédl – místostarosta
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Obec Sudoměřice vykupuje pozemky pro 

realizaci veřejně prospěšných staveb
Vážení spoluobčané,
jedním z úkolů Obce je nejen 
údržba polních cest a  jejich 
zkvalitňování, ale i  zlepšovaní 
stavu životního prostředí, boj 
s erozí půdy, ale i vytváření cy-
klostezek, vytváření biocenter 
a mnohé další realizace, které 
vychází ze zpracovaných od-
borných dokumentů – ÚSES, 
Územní plán obce atd. Realiza-
ci těchto úkolů a opatření není 
možné realizovat na cizích 
pozemcích. Proto si Vás dovo-
lujeme požádat o  spolupráci, 
protože bez Vaší spolupráce to 
nepůjde. 
Jakým způsobem se můžete zapojit? Stačí málo, 
pokud budete mít v úmyslu prodat pozemky Vy, pří-
padně někdo z Vašich známých, oslovte nás a rádi 
Vám uděláme férovou nabídku. Nemusíte se bát, 
pozemky obratem za vyšší cenu dál neprodáme, 

ale budou využity k realizaci protierozních opatře-
ní, zadržení vody v  krajině, vytváření biokoridorů 
a biocenter, remízků, k realizaci obslužných polních 
komunikací v krajině a pro případné komplexní po-
zemkové úpravy, které nás v budoucnu zcela jistě 
čekají.  Bohužel, jako vlastníci půdy nacházíte ve 

svých schránkách pravidelně mnoho 
nabídek od různých společností, kte-
ré ač se tváří jako „ti praví“ hospodáři 
a zemědělci, většinou Vám nabídnou 
mnohem nižší cenu a  obratem ne-
movitosti nabízejí dál za vyšší cenu. 
Pokud tedy vlastníte pozemky v  ka-
tastru Sudoměřic, Petrova, Rohatce 
a  Strážnice a  zamýšlíte se Vy nebo 
Vaši známí nad jejich prodejem, ob-
raťte se na nás a my Vám rádi pora-
díme, jakým způsobem při prodeji 
postupovat.

František Mikéska – starosta 

VětrolamVětrolam

TelatniskaTelatniska
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ADOTACE - dotační agentura a.s.

Martin Tran - dotační konzultant

Tel: +420 704 068 636

martin.tran@adotace.cz
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ADOTACE - dotační agentura a.s.

Martin Tran - dotační konzultant

Tel: +420 704 068 636

martin.tran@adotace.cz
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Množství likvidovaného odpadu v obci 

Sudoměřice v roce 2023
Vážení spoluobčané, 
dovolte mi, abych vás seznámil se statistikou od-
padového hospodářství za loňský rok.
V  obci Sudoměřice bylo vyprodukováno (ode-
vzdáno občany a  vlastníky rodinných domů do 
obecního systému s nakládáním s odpady – po-
pelnice, sběrný dvůr) celkem 1182,769 tun od-
padů. Z toho 636,379 tun druhotných odpadů je 
dále využito, což dělá 53,80 %.  
Celkové náklady na odpadové hospodářství (včet-

Na přelomu loňského a letošního roku proběhlo 
výběrové řízení na svozovou fi rmu, která bude 
v roce 2024 a 2025 provádět svoz a likvidaci od-
padů. Do termínu pro podání nabídek nám byly 
doručeny dvě nabídky a  nejvýhodnější podala 
fi rma MEGAWASTE, spol. s  r. o.. Na základě cen, 
které z tohoto výběrového řízení vyplynuly, počí-
táme v příštím roce s výrazným navýšením nákla-
dů na svoz a likvidaci odpadů v obci Sudoměřice 
v řádu několika stovek tisíc korun, při srovnatel-
ném množství vyprodukovaného odpadu jako 

Přehled odpadů
Název odpadu Odevzdané množství 

v roce 2022 (tuna)
Odevzdané množství 

v roce 2023 (tuna)
Srovnání 

2022 vs. 2023
Směsný komunální odpad (popelnice) 341,86 373,23 +31,37
Stavební materiál obsahující azbest 10,76 4,79 -5,97
Sklo a skleněné obaly 25,723 22,737 -2,986
Plasty a plastové obaly 24,727 40,668 +15,941
Papír, papírové obaly a lepenka 22,71 28,575 +5,865
Oleje a tuk 0,69 0,76 +0,07
Oděvy 4,25 3,639 -0,611
Objemný odpad 118,38 162,74 +44,36
Barvy, tiskařské barvy, lepidla 5,84 5,63 +0,21
Odpady z lesnictví 100 150 +50
Odpad rostlinných pletiv 150 195 +45
Biologicky rozložitelný odpad 250 195 -55
Celkem 1054,94 1182,769 +127,829

ně servisu techniky, elektřiny na sběrném dvoře) 
činí 1 421 371,-Kč. Obec do svého rozpočtu zpětně 
získala ve formě poplatku za svoz odpadů částku 
559 890,-Kč, dále od podnikatelských subjektů, 
které jsou zapojeny do systému svozu na základě 
smlouvy 50 086,-Kč, za využití druhotných odpadů 
(systém EKOKOM, ELEKTROWIN, ASEKOL, prodej 
železa atd.) obdržela částku 298 726,47Kč. Zbylou 
částku 512 668,53Kč doplácí Obec Sudoměřice ze 
svého rozpočtu.

v  roce předchozím. Cestou ke snížení nákladů 
je samozřejmě třídění odpadů. I z důvodu před-
pokládaných zvýšení nákladů na likvidaci, za-
stupitelstvo obce muselo, ač nerado, přistoupit 
k  tomu, že od roku 2024 navýšilo poplatek za 
svoz odpadů o 120,-Kč. Zpráva samozřejmě ne-
příjemná, ovšem zvyšující se náklady na likvidaci 
odpadů nelze z  rozpočtu přenášet na úkor dal-
ších investic, či jiných výdajů. Na druhou stranu 
má občan – poplatník např. zdarma možnost 
uložit na sběrném dvoře téměř jakýkoliv odpad, 
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což není v okolí samozřejmostí. Jen uložení jed-
né tuny odpadů na skládce odpadů se pohybuje 
v řádu tisíců korun/za tunu, nehledě na dopravu 
samotnou. Zároveň i  nadále nabízíme možnost 

bezplatného přistavení kontejneru na větvě 
a trávu. Mnohokrát děkuji za pochopení a spolu-
práci při třídění odpadů.

František Mikéska, starosta obce 

Místní knihovna

Narození v roce 2023

Zemřelí v roce 2023

Milí čtenáři,
je tu nový rok a s ním další informace z naší knihovny. 
Od 1.1.2024 zůstává v  platnosti stávající otevírací 
doba, tedy je otevřeno každý druhý týden v  úterý 
a v pátek. V okně knihovny a na webových stránkách 
najdete nové termíny otevření na první půlrok toho-
to roku.
Na webových stránkách naleznete také seznam prv-
ních nových knih tohoto roku, které jsou již k vypůj-
čení. Už jsem objednala další nové knihy, takže jak-

Skibik Arnošt Sudoměřice 178

Lipčíková Nela Sudoměřice 306

Macháček David Sudoměřice 607

Toth Vojtěch Sudoměřice 294

Gajdorusová Mia Sudoměřice 573

Hartmannová Růžena Sudoměřice 322 22. 3. 2023
Zapletalová Anna Sudoměřice 241 25. 3. 2023
Mikéska Jan Sudoměřice 127 29. 3. 2023
Valenta Ján Sudoměřice 176 5. 4. 2023
Kobéda František Sudoměřice 286 8. 4. 2023
Kočiš Josef Sudoměřice 389 17. 5. 2023
Šebesta František Sudoměřice 348 3. 6. 2023
Kalužová Marie Sudoměřice 296 26. 7. 2023
Šarová Jiřina Sudoměřice 46 13. 8. 2023
Procházková Jiřina Sudoměřice 101 23. 9. 2023
Kobédová Ľubica Sudoměřice 311 8. 10. 2023

mile budou k dispozici, zveřejním jejich seznam na 
webových stránkách. 
Také jsem už začala pracovat na programu oslavy 
k  100. výročí fungování knihovny. Jakmile budou 
všechny podrobnosti programu domluveny, budu 
Vás informovat. Bude to program pro celou rodinu, 
takže jste všichni srdečně zváni.
To je prozatím z novinek všechno, o dalších aktivitách 
Vás budu informovat v dalším čísle zpravodaje

Monika Podrazilová

Novický Šimon Sudoměřice 234

Kolaříková Eliška Sudoměřice 371

Buček Oliver Sudoměřice 295

Valková Štěpánka Sudoměřice 150

Handlířová Edita Sudoměřice 203
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MAS Strážnicko
Vážení občané Strážnicka, 
již 20 let se snažíme na Strážnicku rozvíjet ev-
ropskou metodu Leader, kdy pomáháme malým 
podnikatelům, spolkům a obcím. Pracujeme jako 
zapsaný spolek pod názvem Místní akční skupi-
na Strážnicko a  sdružujeme za své členy obce, 
podnikatele a  spolky 11 obcí Strážnicka. V  roz-
vojových programech jsme podpořili již stovky 
projektů, a  právě připravujeme nové výzvy pro 
další projekty do roku 2027 především ve třech 
oblastech podpory:
• SZP 21+ – státní zemědělská politika v  ges-

ci MZE. O  dotaci na projekt si u  nás mohou 
požádat podnikatelé z  kategorie malých 
a  středních podniků – zemědělské, lesnic-
ké a  nezemědělské činnosti od stavebních 
projektů přes technologie až po ubytování. 
Dále mohou získat podporu obce a  spolky 
na investiční projekty pro rozvoj své činnosti. 
Míra dotace 45 % - 80 %. Ve všech projektech 
je kladen důraz na inovace. Celková alokace 
podpory pro období 2024-2027 je 9,7 mil. Kč

• IROP21+ - Integrovaný regionální operační 
program řízený MMR. Tento program je určen 
zejména pro obce, organizace zřizované ob-
cemi, vlastníky kulturních památek. V novém 
období do roku 2027 budeme podporovat 
čtyři oblasti: oblast vzdělávání – projekty na 
zvýšení kvality vzdělávání a modernizaci MŠ 
a  ZŠ, veřejná prostranství a  zelenou infra-
strukturu, zlepšení infrastruktury cestovního 
ruchu a  revitalizaci kulturních památek, mu-
zeí a knihoven na Strážnicku. Celková aloka-
ce programového rámce činí 16.472.153 Kč 
a dotace je stanovena ve výši 95 % způsobi-
lých výdajů.

• NZÚ Light – Nová zelená úsporám Light – 
v  gesci MŽP. MAS Strážnicko nabízí bezplat-
nou pomoc s administrací a podáním žádosti 

o  dotaci v  programu NZÚ Light zaměřeném 
na nízkopříjmové domácnosti. Podmínkou 
je vlastnictví nebo spoluvlastnictví RD nebo 
bytu v  bytovém domě, splnění nízkopříjmo-
vosti – všichni členové domácnosti musí po-
bírat starobní důchod či invalidní důchod 
3. stupně, nebo příspěvek na bydlení nebo pří-
davky na dítě.  Maximální dotace je až 150 000 Kč 
na zateplení, výměnu oken a vchodových dveří 
a až 90 000 Kč na solární ohřev vody.

Rádi Vám poradíme a  pomůžeme s  výběrem 
vhodných možností, jak připravit projekt a  také 
s  dalšími dotačními tituly např. zaměřenými na 
zvýšení energetických úspor (Kotlíkové dotace, 
NZÚ, Oprav dům po babičce). Trvalá podpora 
pracovníků naší MASky = Váš pomocník v průbě-
hu příprav Vašeho projektu a zpracování Žádosti 
o dotaci.

Za kancelář MAS 
Vítek Hrdoušek, 

Monika Bělínová a Veronika Bartošková 
Kontakt: www.mas-straznicko.cz

Kancelář: nám. Svobody 501 (1. patro), Strážnice 
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Čertovské harašení

Fašaňk

Vážení přátelé Kulturky, 
námi spolupořádanou závěrečnou akcí loňského 
roku bylo stejně jak v minulosti Čertovské hara-
šení, které proběhlo opět na dvoře našeho stat-
ku. Pro děti bylo přichystáno několik disciplín, po 
jejichž absolvování si mohly děti upéct brambo-

Sobotní odpoledne před Popeleční středou v  Su-
doměřicích neodmyslitelně patří fašaňkovému 
průvodu v maskách a všeobecnému veselí. Letošek 
nebyl výjimkou. Od doby, kdy k obecním areálům 
patří i dvůr bývalého panského statku, zázemí prů-
vodu – začátek a konec průvodu je tam. A tak jsme 
se všichni společně za doprovodu Slovácké kapely 
Romana Horňáčka z Rohatce vydali průvodem do 
ulic naší krásné obce. Pro ty, kdo by snad nemohl 
celou trasu ujít, či pro děti, nechyběl koňský povoz 
pana Rosti Svobody, který ochotně vozil všechny, 
co měli zájem, anebo na nich veselí bylo moc. Ač 
nás bylo hodně, ještě více bylo také ochotných li-
diček, kteří na nás trpělivě čekali před svými domy 

ru. Občerstvení v podobě čaje a svařáku pro do-
spělé bylo také, a všichni jsme tak mohli strávit 
příjemný sobotní podvečer.
Děkujeme všem, kteří jste přišli a také těm, kdo 
nám pomáhal nejen s přípravou, ale také se zú-
častnil při zajištění jednotlivých stanovišť.

s  občerstvením. Po téměř tříhodinovém průvodu 
obcí jsme se vrátili zpět na statek, kde se podáva-
lo zabíjačkové zelí, které se Martinovi Stanislavovi 
opět povedlo, dobrý svařák a čaj. Nemálo z účastní-
ků nezapomnělo i na vhodnou dezinfekci, neboť to 
je základ zdraví. Počasí nám přálo a nikoho jsme po 
cestě nezapomněli a fašaňk rychle uběhl.  
Děkujeme všem, kdo se zúčastnil, těm, kdo se jak-
koliv postaral o hladký průběh a kdo ochotně čekal 
s občerstvením u svých domovů… 
Další akcí, při které se na Vás těšíme je Karneval 
a pak následují Hody.
Těšíme se na Vás, 

Vaše Kulturka
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Ze školních lavic …
Zdravíme všechny čtenáře Sudoměřického zpravo-
daje. Jaro už se sice hlasitě hlásí o slovo, ale my se 
ještě ohlédneme do zimních měsíců a připomene-
me některé události ze života naší školy. 
První akcí v novém roce bylo představení „Co viděly 
komety“, které pro své spolužáky a děti z MŠ zahráli 
členové dramatického kroužku ve středu 10. ledna. 
Divadlo se jim moc povedlo. Teď už nacvičují dal-
ší pohádku, kterou odehrají tradičně v  květnu na 
Školní akademii.
Ve středu 17. ledna proběhl ve třídách dvouho-
dinový preventivní program objednaný z  Centra 
prevence Podané ruce z Brna. 1. ročník se věnoval 
tématu Třída jako team. Žáci se zapojili do příběhu, 
kde se svým kapitánem (lektorkou) proplouvali 
mořem kolem tří ostrovů. Na každém z ostrovů tré-
novali některé dovednosti – používání milých slov 
(děkuji, prosím, promiň, omlouvám se a zdravení), 
dovednost říkat NE v situacích, které se nám nelíbí 
a dovednost spolupráce. Na krátkých demonstrova-
ných situacích s plyšovými hračkami se děti naučily 
říkat větu: „Nedělej to, nelíbí se mi to.“ Zjistili také, že 
pokud táhnou za jeden provaz a spolupracují, úkol 
se jim daří plnit mnohem lépe. Pro žáky 2. a 3. roč-
níku bylo připraveno téma Alkohol a nikotin. Podle 
studií se žáci setkávají například s prvním kouřením 
cigaret již ve velmi nízkém věku. Tuto problematiku 
dětem přiblížila přednášející Anna Dalecká. Povída-
li jsme si o škodlivosti alkoholu, tabákových i elek-
tronických cigaret a jejich špatném vlivu na lidské 
tělo. Preventivní program probíhal formou rozho-
voru s dětmi a formou skupinové práce. Žáci 4. a 5. 
ročníku se věnovali tématu Moje tělo, které bylo za-
měřeno na sebepřijetí sebe a svého těla, pozitivní 
vnímání nedostatků a  odlišností. Ve dvouhodino-
vém bloku byl program zaměřen také na fyziologii 
lidského těla, sociální sítě či zdravý životní styl. Žáci 
společně tvořili doporučení pro jejich vlastní život. 
Děti pracovaly a komunikovaly se zkušenou lektor-
kou a odnesly si spoustu zajímavých informací.

V  pátek 19. ledna se uskutečnil školní ples, který 
každoročně pořádá a  zaštiťuje spolek Rodiče dě-
tem. Členům spolku se podařilo vytvořit neopa-
kovatelnou atmosféru díky bohaté výzdobě, která 
celý taneční sál i foier kulturního centra proměnila 
v podmořské dno plné barev a mořských živočichů. 
Ples tradičně zahajovali žáci pátého ročníku, kteří 
společně s  jejich třídní učitelkou Mgr. Zorou Do-
manskou secvičili taneční choreografi i. Žáci sklidili 
velký potlesk a my jim děkujeme za krásnou repre-
zentaci školy.
Letos se děti ze školy i školky opět zúčastnily výtvar-
né soutěže „Mé toulky za zvěří“, kterou každoročně 
pořádá Okresní myslivecký spolek Hodonín. Je ob-
rovským úspěchem, že z desítek krásných obrázků 
ze škol celého okresu jsme se opět umístili na před-
ních místech. Za školu se na 1. místě ve 2. kategorii 
se svým obrázkem „Na louce u lesa“ umístila Adélka 
Hartmannová, které moc gratulujeme!
Další soutěží, do které se naše škola každoročně 
zapojuje, je soutěž v  recitaci. Letos se zúčastnilo 
hodně žáků a  mezi zdařilými výkony bylo těžké 
vybrat ty nejlepší. V  tzv. „nulté“ kategorii (dle roz-
dělení okresní soutěže „Dětská scéna“, kam děti 
postoupily) soutěžili žáci 1. ročníku. Na 1. místě se 
umístila Barbora Šifl ová, na 2. místě Karel Holiš a na 
3. místě David Novák. V  1. kategorii se utkali žáci 
2. a 3. ročníku. 1. místo získala Adéla Hartmannová, 
2. místo Lucie Smékalová a o 3. místo se rozdělili Eva 
Smékalová a Kristián Hajdin. Ve 2. kategorii soupeři-
li žáci 4. a 5. ročníku. 1. místo získal David Janeček, 
2. místo Anna Šifl ová a 3. místo Tereza Mikulková. 
První dva z 1. a 2. kategorie postoupili do okresního 
kola v Hodoníně. Naši školu budou tedy reprezen-
tovat: Adéla Hartmannová, Lucie Smékalová, David 
Janeček a Anna Šifl ová. Držíme jim palce!
Žáci 4. třídy se 14. února zúčastnili workshopu na ZŠ 
Marie Kudeříkové ve Strážnici. V nových specializova-
ných učebnách si vyzkoušeli práci s digitálními tech-
nologiemi v předmětech fyzika, angličtina a informa-
tika. Nejvíce žáky zaujaly pokusy ve fyzikální učebně.
Ve stejný den k nám také zavítalo mobilní planetári-
um, které žáky 1., 2. a 3. ročníku na první pohled za-
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ujalo svou konstrukcí v tělocvičně naší školy. Jedna-
lo se o nafukovací kupoli, kam se vejde až 25 žáků. 
Z vnitřní strany tohoto stanu jsou pak žákům pro-
mítány výukové fi lmy o vesmíru. Lektor si se žáky 
1. a 2. ročníku povídal o hvězdách a souhvězdích, 
a na kupoli jim promítal, jak tato souhvězdí vypa-
dají. Žákům byl promítnut animovaný program 
s názvem „Se zvířátky o vesmíru“, který měl veliký 
úspěch a zaujal děti hravou vtipností postav zvířá-
tek, která raketou putovala do vesmíru a zažila zde 
spoustu dobrodružství. Pro 3. ročník se promítal na 
kupoli stanu mobilního planetária fi lm o sluneční 
soustavě i o tom, co je za ní. Děti tento způsob zís-
kávání nových poznatků velmi zaujal. 
Žáci 2. ročníku navštívili dne 22. února ZOO Hodo-
nín. Vypravili se za zvířátky, zejména za opicemi, 
o  nichž je čekal hodinový program. Dozvěděli se 
o nich spoustu informací a mohli se podívat na je-
jich krmení. Pan Ondřej Vlk se třídě hodinu věno-
val a vše dětem trpělivě vysvětlil a ukázal. Poté děti 
měly prostor projít si ZOO samy, a hlavně nakrmit 
zvířátka – ovce, kozy a lamy. Byl to velmi pohodo-
vý den, kdy se děti neučily jen o zvířatech, ale také 
o tom, jak cestovat v dopravním prostředku a  jak 
bezpečně přecházet frekventovanou silnici.
Jako každý rok na jaře i letos navštívili předškoláci 
z naší mateřské školy své kamarády v základní ško-
le v rámci našeho projektu „S úsměvem do školy“. 
Své putování začali u dětí v 1. třídě. Všichni se na 
začátku společně zdravili a radovali, protože se zna-
jí z minulých let. Prvňáci si pro své malé kamarády 
připravili zábavná stanoviště s rozmanitými úkoly, 
které se týkaly písmenek – čtení a psaní. Děti např. 
uvolňovaly ruce při grafomotorických cvičeních, 
modelovaly písmenka z  plastelíny, na interaktivní 
tabuli jezdily s autíčky po parkovišti a hádaly, jaké 
písmenko je napsané na asfaltu atd. Všichni před-
školáci se do úkolů pustili s nadšením a s velkým 
nasazením a prvňáčci jim byli skvělými průvodci.
Ve středu 21. února navštívili předškoláci také 2. tří-
du. Ta si pro ně s paní učitelkou připravila v rámci 
hodiny prvouky aktivity na stanovištích na téma 
Zvířátka v zimě. Děti si vyzkoušely nejrůznější úkoly 

k tématu, za jejichž splnění dostaly razítka. 
Do 3. třídy se předškoláci podívali 6. března. Třeťá-
ci měli připravená stanoviště s  různými pokusy. 
Předškoláci si například vyzkoušeli, které předměty 
z různých materiálů se ve vodě potopí a které zůsta-
nou plavat na hladině, míchali barvy, pomocí static-
ké elektřiny rozpohybovali plechovku nebo zjistili, 
jak postavit vejce na špičku. 
Předškoláky ještě čeká návštěva 4. a 5. třídy. Projekt 
„S úsměvem do školy“ se nám velmi osvědčil. Před-
školáci se seznamují s prostředím školy i s učitelka-
mi, které je budou provázet 1. stupněm základního 
vzdělávání. Zápis do základní školy se pro ně koná 
4. dubna od 14:00 do 17:00 v budově ZŠ. Následně 
se bude konat také zápis do mateřské školy, který 
proběhne 2. května. Podrobnosti jsou na našem 
webu.
Dny rychle ubíhají a ve škole i školce máme pořád 
mnoho krásných akcí, o kterých vás příště opět bu-
deme rádi informovat. Přejeme Vám krásné jarní 
dny a veselé Velikonoce!

Kolektiv ZŠ Sudoměřice

Ze školní družiny

Nový rok 2024 jsme zahájili ve školní družině téma-
tem „Povolání“. Povídali jsme si o profesích, které vy-
konávají rodiče a rodinní příslušníci. Děti si zahrály 
pantomimu a nejrůznější hry např. na pošťáka, ři-
diče autobusu, na prodavačky. Vyplňovaly pracovní 
listy, křížovky a doplňovačky, přiřazovaly předměty 
k dané profesi. Někteří si s radostí nakreslili své vys-
něné povolání. Ještě nás na toto téma čeká návště-
va v provozovnách místních podnikatelů. Všichni se 
na tyto akce velmi těší.
Měsíc únor jsme využili k  připomenutí lidových 
zvyků spojených s Masopustem. Zazpívali jsme si 
píseň To je zlaté posvícení, seznámili jsme se s po-
stavami masopustního průvodu, s tradicemi hodo-
vání, pečení koláčků, zabíjačky.
Poslední týden v  měsíci byl věnován celoroční hře 
„Cesta kolem světa“ a  tentokrát to byl světadíl Jižní 
Amerika. Využili jsme dětskou encyklopedii, děti si 
rozšiřovaly vědomosti o rozložení kontinentů při prá-
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ci s mapou. Zajímavá byla prohlídka fotografi í z dané-
ho kontinentu. Na závěr jsme si zahráli společenskou 
hru „Co všechno potřebuji k cestě do zahraničí“.
Velkým zpestřením je využití interaktivní tabule, 
a to nejen k přípravě na vyučování – při hrách na 
procvičování učiva, ale i  k  poslechu hudby a  ná-
slednému spojení s  pohybem, taktéž ke sledo-

vání pohádek a  zajímavých i  poučných příběhů.
V  družině rovněž využíváme naši tělocvičnu, jeli-
kož sportovní aktivity jsou u dětí značně oblíbené. 
Nejvíce se ale těšíme na jaro a sluníčko, kdy bude-
me moci trávit více času na školní zahradě, nejen 
v  rámci relaxace, ale i k nejrůznějším pohybovým 
aktivitám.

Preventivní program – 17. leden 2024

Představení „Co viděly komety“ – Dramatický kroužek – 10. leden 2024



Sudoměřický zpravodaj

19

Recitační soutěž

Školní ples – 19. leden 2024
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Mobilní planetárium – 14. únor 2024

Workshop na ZŠ Marie Kudeříkové ve Strážnici – 14. únor 2024
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První vysvědčení v 1. třídě

Předškoláci v 1. třídě
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Ze života mateřské školy 
Ani jsme se nenadáli a vychází další číslo zpravo-
daje. V lednu a v únoru byl navýšen počet dětí ve 
třídě Berušek o dvě děti. Nyní tedy navštěvuje MŠ 
46 dětí a jedno další má individuální domácí vzdě-
lávání. Neustále se snažíme zkvalitňovat a  mo-
dernizovat spolupráci s  rodiči. Pro lepší komuni-
kaci jsme od 1. února přešli na nový komunikační 
systém Twigsee. V  této aplikaci si mohou rodiče 
například omluvit své dítě z docházky do školky, 
přečíst si nové informace či oznámení, zhlédnout 
uložené fotografi e a  získat přehled o  organizaci 
a akcích konaných v MŠ. I nadále však mohou ro-
diče tyto informace najít také na našich webových 
stránkách https://skola.obecsudomerice.cz/ či na 
nástěnkách v MŠ.
Akce, které proběhly v mateřské škole:
TŘÍKRÁLOVÉ KOLEDOVÁNÍ – V pátek 5. ledna 2024 
jsme se vydali jako králové ozdobeni královskými 
korunami koledovat za seniory do Domova pokoj-
ného stáří, za žáky a zaměstnanci ZŠ a do místní-
ho obchodu. Všem jsme zazpívali písničku „My tři 
králové“ a popřáli do nového roku jen to nejlepší. 
Tříkrálový týden vyvrcholil prohlídkou místního 
kostela a vystaveného betlému, který jsme si pro-
hlédli 15. ledna. 
Během zimních měsíců se děti z obou tříd zajímaly 
a staraly o zvířátka a ptáčky. Vyráběli jsme lojové 
závěsy a děti je potom rozvěšovaly po okolí ma-
teřské školy a za školkou. V  tomto období se za-
pojujeme každoročně do výtvarné soutěže „Mé 
toulky za zvěří“, kdy děti malují různá lesní zvířata. 
Z velkého množství odeslaných děl z různých škol 
a školek byl vybrán obrázek z naší MŠ, který nama-
lovala Lilly Malušová. Soutěž pořádá ČMMJ OMS 
Hodonín a  slavnostní předávání vítězných cen 
proběhlo v sobotu 16. března 2024 na KD v Mikul-
čicích.
DIVADELNÍ PŘEDSTAVENÍ DRAMATICKÉHO 
KROUŽKU – Ve středu 10. ledna 2024 jsme zhlédli 
vánoční pohádku, kterou nám zahrály děti, které 
navštěvují dramatický kroužek v ZŠ pod vedením 

paní ředitelky Mgr. Michaely Janečkové. Pohádka 
„Co viděly komety“, která pojednávala o adventní 
době, byla poučná a dětem se líbila.
DIVADLO ROLNIČKA – Ve čtvrtek 11. ledna 2024 
nás navštívilo divadlo Rolnička.
KARNEVAL V  MŠ – Ve středu 31. ledna proběhl 
v naší školce karneval. Děti i paní učitelky vyzdo-
bily prostory tříd, jídelnu i šatny. Po svačině jsme 
se připravili všichni do karnevalových kostýmů, 
společně jsme prošli školkou, navštívili jsme paní 
kuchařky a  děti ve svých třídách měly přehlídku 
masek, plnily různé úkoly a soutěže. Za odměnu 
dostaly děti papírové masky ke tvoření a  ozdo-
bené papírové tašky, které vyráběly paní učitelky, 
a za odměnu sladkost, jablko a Fruko, což věnoval 
spolek Rodiče dětem.
CVIČENÍ ŠKOLKY V  POHYBU – Ve čtvrtek 1. úno-
ra, 22. února, 7. a 21. března se děti opět setkaly 
s trenérem v tělocvičně ZŠ v rámci projektu Škol-
ky v  pohybu. Děti v  rámci tréninků procvičují 
obratnost, pohybové dovednosti i  spolupráci 
s ostatními. Také během výprav do tělocvičny děti 
zdokonalují sebeobsluhu a  rozvíjejí dovednosti 
předškoláka, kterými jsou mj. umět se postarat 
o své věci, být zodpovědný za své chování či re-
spektovat ostatní. 
MOBILNÍ PLANETÁRIUM – V rámci tématu „Putová-
ní vesmírem“ navštívily děti z obou tříd ve středu 
14. února mobilní planetárium v  tělocvičně ZŠ. 
Děti se zúčastnily výukového programu „Se zvířát-
ky o vesmíru“, který se jim velmi líbil.
Během února a začátkem března jsme v obou tří-
dách měli tematicky zaměřené hry a  činnosti na 
poznávání povolání a řemesel. Děti měly možnost 
zahrát si na cukráře, kdy jsme ve třídě Včeliček 
připravovali čokoládové croissanty, které nám po-
tom paní kuchařky upekly. Děti ze třídy Berušek 
také nahlédly na práci paní kuchařek v naší školní 
jídelně. Děti z obou tříd navštívily v úterý 27. úno-
ra a středu 28. února místní stolařskou dílnu pana 
Josefa Bučka. Děti si prohlédly celou dílnu, různé 



1/2024 www.obecsudomerice.cz

24

druhy dřeva, seznámily se s tím, jak se opracovává 
dřevo různými stroji, jak se pracuje s dlátky a jiným 
nářadím, jak se renovuje nábytek či jak se vyrábí 
brikety. Také jsme všichni společně mohli na-
hlédnout na práci automechanika pana Roberta 
Šrédla v úterý 5. března v jeho autodílně. Pan Šré-
dl dětem ukázal, jak se vymění kolo na autě nebo 
jak se auto vyzdvihne k opravě. Děti si prohlédly 
různé druhy nářadí a nástroje, které jsou potřeba 
k opravě aut. 
V lednu a v únoru vykonávaly v naší školce peda-
gogickou praxi paní praktikantky Darina Světlíko-
vá a paní Anna Kočvarová, které se připravují na 
pedagogickou práci s dětmi. 
Pokračujeme v  návštěvách předškoláků v  ZŠ 
v  rámci projektu „S  úsměvem do školy“ (více 

v  článku školy). V  úterý 12. března a  ve středu 
13. března se uskutečnily konzultace s rodiči před-
školáků před zápisem do ZŠ.
Zápis dětí k  předškolnímu vzdělávání pro školní 
rok 2024/2025 se uskuteční ve čtvrtek 2.  května 
2024 v době od 8.00 do 14.00 hod. v budově ma-
teřské školy. K zápisu je třeba vzít si rodný list dítě-
te, doklad totožnosti a vyplněné tiskopisy potvr-
zené lékařem. Pro dokumenty potřebné k zápisu 
si mohou rodiče přijít do MŠ ve dnech od pondělí 
15. dubna do pátku 26. dubna v době od 8.00 do 
16.00 hod.
Přejeme všem čtenářům Sudoměřického zpravo-
daje krásné jarní dny a radostné prožití Velikonoč-
ních svátků!

Za kolektiv MŠ Petra Jančová

Tříkrálové koledování
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Karneval u Berušek – 31. ledna 2024

Návštěva předškoláků v ZŠ
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Planetárium – 14. únor 2024

Karneval u Včeliček – 31. ledna 2024
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Na návštěvě v autodílně – 5. březen 2024

Včeličky ve stolařství – 27. únor 2024
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Vzpomínka na sudoměřického rodáka 
ze zámoří
Bouřlivé dvacáté století s dvěma válkami a násled-
nými 40 lety totality zasáhlo do života většiny lidí 
a u některých změnilo osud navždy. Ať už to byli 
padlí vojáci na frontách první světové války, nebo 
např. oběti při přechodu fronty v  roce 1945. Ne-
méně zajímavou kapitolou jsou i příběhy těch, kdo 
po roce 1948 emigrovali do svobodných zemí na 
západ od nás. Jedním z takových našich bývalých 
spoluobčanů byl pan Josef Buček, který loni zemřel 
v úctyhodném věku 97 let v Chicagu v USA. Časopis 
našich krajanů Hlasy národa přinesl zajímavý člá-
nek o jeho životě, který ve zkrácené podobě před-
kládáme čtenářům zpravodaje. 
Pan Josef Buček se narodil v Sudoměřicích 14. září 
1926 v zemědělské rodině. Po vychození měšťanky 
se vyučil strojním zámečníkem a pracoval jako ná-
strojař a frézař. Na léta v Sudoměřicích často vzpo-
mínal, jak pomáhal v hospodářství a ve vinohradě. 
Mládí si zpestřoval cestami do biografu v nedaleké 
slovenské Skalici. Další zábavou bylo fotografování 
a létání – plachtění v Hodoníně a později v Holíči: 
„Žádný hluk, ticho jako v  hrobě. To slyšíte takové 
slaboučké zvuky kolem křídel, to je jako v pohádce, 
to je nádherné.“
Během války šťastnou náhodou unikl možnému 
neštěstí. Měl si jet do Hodonína kupovat obleče-
ní, ale jeho plány překazil otec, který ho potřebo-
val, aby s ním jel do lesa na dříví. Po cestě zaslechli 
výbuch a  následovaly další s  větší intenzitou. Při 
návratu z lesa potkali paní, která jim s pláčem sdě-
lovala, že její dcera jela do Hodonína, když došlo 
k bombardování. Tehdy zemřelo v Hodoníně téměř 
200 lidí. Jednalo se o americký nálet, který měl smě-
řovat do Slezska, ale nakonec došlo ke shozu bomb 
na nádraží v Hodoníně, Břeclavi a také v Brně. 
Jeho bratrancem byl Antonín Buček, který pře-
žil v koncentračním táboře v Bavorsku a v červnu 
1945 se vrátil domů do Sudoměřic. Po osvoboze-

ní tábora dostal od Američanů provizorní doklady 
a vydali se ještě s jedním spoluvězněm a s malým 
vozíkem, kde naložili to málo, co měli, k  domovu 
pěšky protože vlaky nejezdily kvůli zničeným mos-
tům. Cesta vedla přes ruskou zónu v Rakousku. Tam 
potkali ruského vojáka, který jim chtěl ten vozík 
vzít. Tak se o něho přetahovali, až voják začal vyhro-
žovat samopalem, že je oba zastřelí. Celou situaci 
ale zachránil ruský důstojník, který se tam šťastnou 
náhodou objevil, a když z papírů zjistil, co jsou zač, 
tak rozkázal tomu vojákovi, aby zmizel, a tak mohli 
pokračovat v cestě. 
Komunistické Československo opustil ve věku 
22 let poté, co byl nucen vybrat si mezi vstupem 
do strany nebo opuštěním rodinného domu. S těž-
kým srdcem odcházel od rodičů, které pak už nikdy 
nespatřil. Jak sám vzpomínal – lidé v jeho okolí při-
cházeli o práci, jemu bylo znemožněno létání a měl 
to nahnuté i kvůli svým protikomunistickým výro-
kům. Se dvěma kamarády se proto rozhodli odejít. 
Zjistili, že v oblasti Vranovské přehrady se dá dostat 
do Rakouska. Prvním zádrhelem na cestě, ale bylo 
zjištění, že vlak ze Znojma nejezdí. Nastalo tedy roz-
hodování: vrátit se domů nebo absolvovat dlouhou 
cestu pěšky? Zcela vyčerpaná trojice dorazila v noci 
k  přehradě, odkud po krátkém odpočinku pokra-
čovali přes lesy dál k hranici. Měli plán v Rakousku 
projít skrze ruskou zónu a dostat se až do Lince, kde 
byli Američané. 
Nakonec ale díky setkání s  jednou paní, která po-
cházela z Československa se jim podařilo dostat do 
Vídně a odtud do Salcburku, který patřil do americ-
ké zóny. Podmínky v uprchlickém táboře prý byly 
celkem nepříznivé. Jídlo dostali jenom na 14 dnů 
a potom se museli starat o sebe. Josef Buček si na-
šel práci v jednom skladu pohonných hmot, kde se 
nakládaly sudy s naftou. 
Pak přišlo rozhodování, kam z Rakouska dál. Zatím-
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co jeho kamarádi si vybrali Austrálii, on se vydal na 
opačnou stranu – do Kanady. Původně měla loď 
plout do Quebecu, ale díky tomu, že řeka svatého 
Vavřince byla zamrzlá, skončili v Halifaxu v Novém 
Skotsku. Cestoval společně s Jiřím Zímou, studen-
tem z Prahy, který byl vyloučen ze studia. Spolu pak 
pracovali na různých farmách, kde jak říkal, se o ně 
starali velmi dobře. 
V Kanadě se dostal také znovu k létání – tentokrát 
už motorovému. Nakonec získal licenci komerční-
ho pilota na motorových letadlech. Kdyby jeho šéf 
nehavaroval, mohl pro něj rozvážet jako obchodní 
pilot whiskey. Vrátil se i ke své dávné zálibě – foto-
grafování: přivydělával se o víkendech focením růz-
ných svateb a oslav.  Po 9 letech strávených v Kana-
dě se přestěhoval do Chicaga, kde se oženil s Libuší 
Šámalovou a prožili 54 roků šťastného manželství. 
Vychovali dva syny, Pavla a Ondřeje, a dočkal se 5 
vnoučat. 
V  Chicagu Josef Buček opět tvrdě pracoval jako 
nástrojař až do důchodu. Byl též spolumajitelem 
agentury Discovery Travel, kde obětavě pomáhal 
své manželce. Díky tomu také mohla celá rodina 

často cestovat. Zde Josef uplatnil svou další zálibu 
– fotografování. S  fotoaparátem na krku jej bylo 
možné vidět nejen o dovolených, ale také jako pro-
fesionála při fotografování svateb, rodinných oslav 
a dalších příležitostech. Byl členem klubu fotografů 
v  Oak Park, kde se účastnil fotografi ckých soutě-
ží a získával různá ocenění. Josef Buček byl velmi 
společenský člověk, rád tancoval, byl členem Klubu 
Domov, Ústředny Moravských spolků a účastnil se 
života mnoha krajanských organizací. 
Po celý život byl hluboce věřícím člověkem, pravi-
delně se zúčastňoval nedělních bohoslužeb, s man-
želkou byli členy České misie v Chicagu a spolu tuto 
farnost podporovali a obětavě pomáhali při všech 
akcích. Podzim života trávil v kruhu rodiny a často 
také na chalupě u Michiganského jezera. Běh jeho 
života doputoval do cíle 21. září 2023, kdy v přítom-
nosti manželky a obou synů v nemocnici La Grande 
v podvečer vydechl naposled. Rozloučení se kona-
lo 28. září 2023 v pohřebním ústavu Mařík ve West-
chesteru. Zádušní mše byla sloužena o den později 
v kostele České misie v Brookfi eldu.

Sepsal: Šebesta V.
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Ze života farnosti
Na úvod malé ohlédnutí ještě do roku 2023. 
25. prosince se již tradičně konalo odpoledne vá-
noční pásmo u  jesliček v  kostele. Letos to byl již 
po patnácté. Někteří účinkující tehdy začínali jako 
ovečky a  dnes hrají hlavní role a  jsou důleži-
tou oporou celého pásma. Za patnáct let se 
v  těchto pásmech vystřídalo velké množství 
dětí a mládeže. Všichni si za ta léta vyzkoušeli 
nejrůznější role. Jak uvedla organizátorka akce 
Jana Miklová, snahou je, aby si každý jednou 
zahrál hlavní roli, a to Josefa či Marii. Někteří ve 
vánočních pásmech hráli jen párkrát, ale mno-
ho z nich patří mezi stálice. Letošní příběh začí-
nal tím, jak se lidé honí před Vánoci za nákupem 
dárků, dekorací, a tím zapomínají, co je vlastně 
podstatou Vánoc, že daleko důležitější, než 
kopa dárků pod stromečkem je strávený čas se 
svými blízkými, který jim můžeme darovat, dále 
úsměv, pochopení a  láska. Vánoční pásmo se 
trénovalo dva měsíce – každou sobotu dopole-
dne. O den později na svátek svatého Štěpána 
slavnostní bohoslužbu doprovodila radějovská 
schóla. Vánoční období obohatil i  koncert ka-
pely pana Horňáčka z Rohatce 27. prosince. 
6. ledna 2024 se v  naší farnosti uskutečnila 
Tříkrálová sbírka, na které se vybralo 76 660 Kč 
a  48,80 Euro. Charita vyjádřila poděkování 
všem koledníkům, kteří se sbírky zúčastnili i za 
nepříznivého počasí a také všem dárcům, kteří 
přispěli.
Od pátku 9. 2. do neděle 11. 2. probíhala v naší 
farnosti duchovní obnova s  jáhnem Lukášem 
Janouškem. Jedna přednáška byla věnována 
i naší mládeži připravující se na biřmování.
Již se stalo pěknou tradicí, že postní pátky jsou 
v  naší farnosti pátky výjimečné svým progra-
mem, kdy se vytvoří krásné společenství, a to 
nejen dětí, ale i dospělých. Přede mší svatou je 
křížová cesta, kterou vede mládež s dětmi. Poté 
následuje dětská mše svatá, po ní biblické kino 

s animovaným příběhem z Bible, které se promítá 
na velkém plátně. Pak následuje v přístavbě našeho 
kostela postní večeře. 

Sepsal: Šebesta V
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Senioři Sudoměřice
Ještě jsme se neprobudili po Vánocích a už směle krá-
číme k Velikonocům. Ale pěkně popořádku. Na nový 
rok jsme si všichni přáli, zdraví, štěstí i Boží požehná-
ní. Tak jsme přáli i naší dlouholeté jednatelce svazu 
seniorů p. Růženě Kláskové. Jak obrovské překvapení 
nás čeká na 2. ledna, nikdo nepředpokládal, bohužel 
realita byla úplně jiná. Zpráva o  náhlém úmrtí naší 
Růženky se šířila jako lavina a  těžko se tomu dalo 
uvěřit. Ano, naše milá, stále i  přes bolesti pozitivní 
a  aktivní, paní Růžena Klásková, zemřela. Rozloučili 
jsme se s ní dne 8. 1. 2024.
Růženko, odpočívej v pokoji, 
chybíš nám moc….
…a  jak se střídá den a  noc, 
tak se střídá bolest s  rados-
tí! Jelikož čas je neúprosný 
a  běží jako bláznivý, museli 
jsme i my pokračovat v zapo-
čatém díle. Na školním plese 
vypomohly dvě naše členky 
v  pokladně, přispěli jsme do 
tomboly a taky se plesu několik členů zúčastnilo.
Koncem ledna jsme se zúčastnili koštu destilátů 
a macerátů s našim družebním Spolkem přátel de-

stilátů. Vzorků bylo dostatek a každý si mohl vybrat 
do sytosti. K dobré náladě a zábavě hrála cimbálová 
muzika. Fašaňk byl letos krátký a v sobotu 10. 2. se 
v naší obci uskutečnil fašaňkový průvod za doprovo-
du dechové hudby, kterého se i v maskách účastnili 
členové naší organizace
Také již začala každé úterý klubová odpoledne, kde 
se setkáváme při různých zábavných aktivitách. Ka-
ždé pondělní dopoledne trápíme naše mozkové 
závity pod vedením paměťáře p. Mgr. Zdenka Gloze. 
Myslím, že se pobavíme, zasmějeme, doplníme, co 
nevíme a je to moc fajn. 
Dne 27. 2. 2024 jsme se sešli v sále Společenského 
centra Sudomír při celoročním zhodnocení činnos-
ti naší organizace za účasti 69 členů a  pozvaných 
hostů. Schůzi zahájila paní předsedkyně, seznámila 
s programem schůze, byla podána zpráva pokladní 
a zpráva revizní komise. V diskusi vystoupili pan sta-
rosta i místostarosta obce. Pak následovalo občerst-
vení a bohatá tombola. Díky všem, kteří přispěli „svou 
troškou do mlýna.“ Myslím, že jsme se u toho pobavi-
li. Poté byla zábava při harmonice.
Díky všem a těšíme se na další společné akce

Ludmila Ondrovčíková
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Zahrádkáři
Začátek roku jsme zahájili návštěvou družebních vý-
ročních schůzí ve Skalici, Petrově a Strážnici. 
V  únoru proběhla výroční členská schůze našeho 
spolku, která byla zároveň volební schůzí pro násle-
dující pětileté období. Čas plyne neúprosně a minu-
lých pět let nám uteklo jako voda. Členové spolku 
se sešli v kulturním centru Sudomír, aby zhodnotili 
činnost za rok 2023 a  naplánovali další kroky pro 
rok 2024. Tímto chceme zde vyjádřit svou vděčnost 
Obci Sudoměřice za bezplatné poskytnutí kulturního 
centra Sudomír pro naše setkání. Předseda spolku, 
pan Robert Šrédl, na úvod srdečně přivítal všechny 
přítomné i hosty. Petr Brožek za kontrolní výbor nás 
informoval o fi nanční situaci spolku a následně jsme 
se věnovali hlavnímu bodu programu – volbám. Do 
vedení spolku byli zvoleni následující čle-
nové: Robert Šrédl jako předseda, Tadeáš 
Šebesta jako tajemník a Pavla Kolibová jako 
pokladnice. Ve své podstatě vedení spolku 
tedy zůstává stejné. Dále jsme si vyslechli 
informace o aktivitách našich partnerských 
družebních spolků. Po projednání všech 
bodů a ukončení ofi ciální části schůze bylo 
připraveno drobné občerstvení. 
V březnu se naši členové zúčastnili školení 
degustátorů před družební výstavou vín ve 
Strážnici, kde jsme měli možnost ochutnat 
18 vzorků různých kvalit a vad ve víně.
Co nás čeká v tomto roce? V dubnu se mů-
žete těšit na tradiční výstavu vín v  Sudo-
měřicích, která se uskuteční dne 13. dubna 
2024 od 13:00 hodin v obecním sklepě ve 
Starém potoku. V červnu pro Vás připravuje-
me zcela novou událost s názvem „Otevřené 
sklepy Sudoměřice“. Během této akce bude 
pro veřejnost otevřena většina sklepů v naší 
místní sklepní uličce, nabízející možnost 
ochutnat nejen vína od našich zahrádkářů, 
ale i od profesionálních vinařů ze Sudomě-
řic. Akce se bude konat dne 8. června 2024, 
jak jinak než ve sklepní uličce ve Starém po-

toku. Další nově připravovaná akce, která se uskuteč-
ní v polovině září je výstava ovoce, zeleniny, květin 
a bylin od místních pěstitelů. Uvítáme výpěstky tra-
diční i netradiční, těšíme se na kuriozity, a proto vy-
zíváme všechny zahrádkáře, aby si promysleli letošní 
výsadbu a přišli se tak pochlubit svou úrodou. 
Poslední veřejnou akcí tohoto roku bude dne 
23.11.2024 „Košt mladých vín od vinařů ze Sudomě-
řic“, kde budete mít příležitost ochutnat a porovnat 
nový ročník 2024 s předchozími ročníky od místních 
vinařů. Věříme, že si i letos najdete čas a navštívíte ně-
které z akcí, které pro vás připravujeme.

Za spolek ZO ČZS Sudoměřice
předseda a tajemník spolku Robert Šrédl 

a Tadeáš Šebesta
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Včelaři
Zdravíme čtenáře Sudoměřského zpravodaje,
včelaření je chov včely medonosné za účelem zís-
kání zdraví prospěšných včelích produktů, jako je 
včelí med, včelí vosk, propolis, mateří kašička, pyl 
a včelí jed. Díky svým léčivým účinkům se včelí pro-
dukty využívají především v lékařství a jako přísada 
do kosmetických přípravků.
Hlavní a nezastupitelnou roli hraje včela v přírodě 
jako opylovač kulturních a planě rostoucích rostlin. 
Včela je významným opylovačem mnoha rostlin-
ných druhů. Kdyby z  naší přírody vymizely včely, 
vymizely by současně s nimi desítky druhů rostlin, 
které jsou na opylování včelou závislé. Což by mělo 
neblahý vliv i na člověka. Studie dokazují, že zhruba 
třetina toho, co člověk konzumuje, by neexistovala 
bez opylovací činnosti včel. V naší středoevropské 
oblasti je asi 20 % všech rostlin opylováno větrem 
(takové rostliny nazýváme větrosnubné). Pro jejich 
pěstování nejsou nutní opylovači, ale na opylování 
včelou reagují pozitivně, jako např. kukuřice. Mezi 
tyto rostliny dále patří všechny druhy obilovin (pše-
nice, ječmen, oves, žito). Z plodových dřevin např. 
ořešák vlašský. Až 80 % rostlin je ale odkázáno na 
přenos pylu hmyzem, kde hraje nejdůležitější roli 
včela medonosná. Jedná se především o  ovocné 
dřeviny jako je jabloň, hrušeň, třešeň, švestka, me-
ruňka, ale i angrešt, maliny a jahody, a také divoce 
rostoucí rostliny nezbytné pro život lesních zvířat 
a ptáků. Kdyby k těmto rostlinám neměl hmyz pří-

stup, byla by násada plodů nulová nebo mizivá.
Konrád Sprengel napsal v  roce 1811 o  včelách: 
„Včely jsou mnohem užitečnější tvorové, než se 
doposud myslelo, patří k  nejúžasnějším a  nejne-
postradatelnějším domácím zvířatům. Zaslouží si 
mnohem více pozornosti, než jsme jim věnovali 
jako producentům medu a vosku, protože pracují 
na našich polích a zahradách.“
V  posledních letech ale dochází v  Evropě i  u  nás 
k významnému poklesu opylovačů v krajině. Tento 
jev je doprovázen úbytkem druhové rozmanitosti 
a  pestrosti přírody. Důvodem jsou změny krajiny 
spojené s rostoucí chemizací a intenzifi kací země-
dělské výroby, dále různé negativní vlivy chorob 
a škůdců. Svou roli také hraje nedostatečná nabíd-
ka způsobená zejména pěstováním zemědělských 
monokultur. Měli bychom se začít zabývat odvráce-
ním hrozby v podobě porušení ekologické rovno-
váhy v důsledku mizení včel z krajiny.
Podpořit pastvu pro opylovače je možné vysévá-
ním nektarodárných a  pylonostných rostlin (např. 
slunečnice, svazenky). Nepoužívat pesticidy a  po-
nechat neobdělávané plochy nebo zakládat druho-
vě rozmanité záhony.
Jedna včela během jednoho vylétnutí z úlu navští-
ví až 50 květů. Poté má naplněný medový váček 
a může se vrátit zpět do úlu. Pro jeden gram nek-
taru potřebuje vyletět 20x. Včelaření má tudíž pro 
společnost a přírodu velký přínos.
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Včelaři Sudoměřice jsou členy „Českého svazu vče-
lařů, z.s.“. Sdružuje včelaře ze Sudoměřic a Rohatce. 
Má 32 členů, kteří se celkově starají o 426 včelstev. 
Činnost organizace navazuje na více než 100 letou 
tradici. Mezi sebou se včelaři oslovují „příteli“.
Možná se divíte, proč včelaříme společně s přáteli 
z Rohatce. Z historického hlediska včelaři z našich 
obcí spolupracují již řadu let. Navazujeme tím na 
tradici našich předků. Toto „řemeslo“ se předává 
z generace na generaci. Já sám jsem začal včelařit 
před 17 lety a navázal jsem na svého tchána přítele 
Františka Surana, když jsem od něj dostal svá první 
včelstva.
Včelaři se pravidelně účastní akcí pořádaných obcí. 
V loňském roce jsme se na jaře zúčastnili akce ukliď-
me Česko. Úspěšná byla i prezentace včelařské čin-
nosti v  družině základní školy, děti velmi zaujala 
možnost sledovat život včel v proskleném úle. Na 
závěr děti ochutnaly včelí med přímo z  plástve. 
V navázané spolupráci se školou chceme pokračo-
vat i v budoucnu. Například v dubnu chystáme ná-
vštěvu v mateřské škole a dále uvažujeme i o mož-
nost uspořádání dílniček (výroba svíček).
V létě jsme se s ostatními místními spolky zapojili 
do prezentace spolkového života obce v rámci sou-
těže Vesnice roku. Součástí byla i ochutnávka medu 
a medoviny.
Ve spolupráci s obcí jsme se na závěr roku účast-
nili Vánočního jarmarku, kde jsme náš spolek pre-
zentovali ukázkou sortimentu včelích produktů 
a výrobků z včelího vosku na téma vánoc (svíčky, 
fi gurky). Toto je pouze jedna z forem podpory naší 
činnosti, kterou nám obec poskytuje. Další podpo-

rou jsou dotace z rozpočtu obce, které jsme použili 
na nákup nových včelstev, čímž dochází ke zkvalit-
nění našich chovů.
Loňský rok nás velmi potrápil. Včely díky nemocem 
(varoáza, virová onemocnění, nosematóza) hodně 
zeslábly a  část jich uhynula. Pouze zhruba třetina 
včelstev dosahovala normální síly. Díky tomu byla 
první snůška (ovocné stromy, řepka, javor, …) velmi 
slabá. Druhá snůška, kterou v naší lokalitě tvoří pře-
vážně akátový nektar se nevydařila z důvodů nepří-
znivého počasí. Což je v naší lokalitě v posledních 
letech celkem pravidlo.
Loňský rok nás zachránila snůška z  lípy malolisté, 
která se dostavuje na přelomu měsíce června a čer-
vence. Včelstva již byly při síle a počasí bylo ideální. 
Med z lípy byl lahodný, příjemně aromatický a leh-
ce kořeněný.
Snůška z lípových květů je poslední. Po ní následuje 
zakrmení včelstev a přeléčení proti varoáze. Léčení 
se opakuje několikrát do roka a poslední probíhá 
kolem Vánoc. 

přítel Petr Šuráň
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Vlastimil Hynčica
Jaká byla závodní sezóna 2023
Musím se přiznat, že nebyla vůbec jednoduchá 
a měla více změn. Jsem členem teamu sportovního 
klubu pod vedením Zdeňka Floriana, který podporu-
je pořád nové a mladé kluky ve sjezdu na horských 
kolech. Díky oddílu a taky podpoře Obce Sudoměři-
ce máme slušné zázemí a kvalitní kola na závodění. 
Mým úkolem je předávaní zkušeností na závodech 
a taky servis kol. Vrátil jsem se k sjezdu na horském 
kole. Zúčastnil jsem se 6. závodu českého poháru, 
který pořádá náš oddíl Top on Trail. Chtěl jsem i po-
máhat s organizací závodu, kdy je potřeba vytýčit trať 
páskou a vše, co je potřeba pro bezpečnost. Vše se 
zvládlo, a ještě se bylo třeba postavit na start závodu. 
Na mistrovství české republiky jsem bral stříbrnou 
medaili a celkově v poháru první místo. Udělal mi 
radost junior Ondra Kolečík, který se stal mistrem re-
publiky i evropského a taky českého poháru. Věřím, 

že se bude ještě zlepšovat v elitní kategorii. Snažím 
se i tady v Sudoměřicích spolu pořádat závody na 
kolech pro širokou veřejnost Gravel Sudomír závo-
dy i pro děti v areálu zahrádkářů na kolečku. Letos 
jsou naplánované dva závody, tak jsem rád, že mů-
žeme vidět závodění v naší „ Zlaté dědině“, které bla-
hopřeji tak velkému úspěchu. 
Jen je potřeba více zapojení nás občanu Sudomě-
řic, nebo my vytváříme to, jak se nám tady bude žít 
a  jaké akce tu budou dělat radost nám všem. Čím 
více zajímavých a sportovních akcí bude, tím bohat-
ší máme zážitky my ale i naše děti. Letos se pojede 
18. 5. 2024 Gravel Sudomír – závod je zařazen do 
Českého poháru na pět okruhů po našem katastru 
vinic a  dvou brodů přes Sudoměřský potok, které 
jsou divácky atraktivní. Je připraven i doprovodný 
program pro děti – závod na kolech a další překva-
pení.



Sudoměřický zpravodaj

39



1/2024 www.obecsudomerice.cz

40

SK Sudomeřice – oddíl hokejbalu
Do sezóny 2023/2024 jsme se přihlásili do 2.ligy 
Morava-Jih, které se zúčastnilo 8 týmu. Tréninko-
vé jednotky jsme absolvovali v  našem sportov-
ním areálu U kolní, a také v místní tělocvičně. Pra-
covní povinnosti a také zranění nám neumožnilo 
se scházet v hojném počtu, což se pak projevilo 
v některých zápasech.
Sezónu jsme začali výborně, kdy jsme za prvních 
5 zápasů získali plný počet bodů. První prohra při-
šla až v šestém kole na půdě Jihlavy. Poté přišla 

Zde je výsledkový servis dosavadních zápasů:  
SK Sudoměřice – Eagles Brno 11:0 (7:0,1:0,3:0)
Branky: Pokovič T. 3x, Valachovič 2x, Kovalovský 2x, Pokovič R., Polák, Danielik, Muráň
SK Sudoměřice – Flyers Jihlava 6:2 (2:2,3:0,1:0)
Branky: Konderla 3x, Pokovič R., Kovalovský, Danihel  
Bulldogs Brno “B” – SK Sudoměřice 2:4 (0:1,1:1,1:2)
Branky: Konderla, Pokovič T., Pokovič R., Danihel
SK Sudoměřice – Zohor 19:1 (8:0, 5:1,6:0)
Branky: Pokovič T. 5x, Vanek 2x, Kovalovský 2x, Pokovič R. 2x, Valachovič 2x, Guček 2x, Konderla 2x, 
Janík, Danihel
SK Sudoměřice – Okříšky 5:2 (0:1,2:0,3;1)
Branky: Konderla 2x, Pokovič R., Kovalovský, Janík
SK Jihlava – SK Sudoměřice 6:2 (2:0,3:2,1:0)
Branky: Pokovič T. 2x  
Hodonín – SK Sudoměřice 6:4 (2:0,0:1,4:3)
Branky: Dufek 2x, Danihel, Pokovič R.  
Eagles Brno – SK Sudoměřice 5:8 (1:2,3:4,1:2)
Branky: Pokovič T. 3x, Kovalovský 3x, Pokovič R. 2x
Flyers Jihlava – SK Sudoměřice 4:3 (3:0,0:2,1:1)
Branky: Pokovič T., Pokovič R., Valachovič
SK Sudoměřice – SK Jihalava 2:3 (0:0,1:1,1:2)
Branky: Pokovič R., Praskač
SK Sudoměřice – Bulldogs Brno “B” 6:4 (3:0,2:3,1:1)
Branky: Kovalovský 3x, Guček, Valachovič, Danihel
Zohor – SK Sudoměřice 1:5 (0:2,0:0,1:3)
Branky: Pokovič R. 2x, Pokovič T., Danihel, Drgoň
Okříšky – SK Sudoměřice 4:5 (2:3,2:0,0:2)
Góly: Pokovič T. 2x, Pokovič R. 2x, Chovanec

další prohra na půdě Hodonína, kde jsme ještě 
5  minut před koncem základní hrací doby vedli 
4:2, bohužel pak vlastními individuálními chyba-
mi jsme o vítězství přišli. V polovině sezóny jsme 
získali dva nové sponzory, a  to kfk servis s.r.o. 
a Tobimont s.r.o., kteří se zabývají zahradními te-
rasami, zasklívacími systémy apod. Sponzoři nám 
dali vyrobit týmové mikiny, kterými se prezentu-
jeme na venkovních zápasech a reprezentujeme 
tak klub a taky obec.
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Posledním zápasem základní skupiny, bylo derby s HBC Hodonín, které se odehrálo 23.3.2024 a skon-
čilo vítězstvím 3:1 pro SK Sudoměřice.
 
Před posledním kolem základní části, držíme v tabulce 2.místo, které zaručuje přímý postup do semi-
fi nále 2.ligy Morava-Jih. Na záda nám dýchají Flyers Jihlava, který narozdíl od nás mají ještě 2 zápasy, 
my jen jeden. 
Dařilo se nám taky v Českém poháru. Kdy se nám podařilo dostat se až mezi 8 nejlepších týmů v ČR.  
 
1.kolo
Vsetín – SK Sudoměřice 5:6pp (3:4,1:1,1:0) Branky: Kovalovský 4x, Pokovič T., Guček
2.kolo
SK Sudoměřice – HBC Hodonín 5:0 kontumačně
3.kolo
SK Sudoměřice – Polička 3:2 (3:1,0:0,0:1) Góly: Kovalovský 2x, Danihel
Na poslední zápas v poháru, který by nás dostal mezi 4 nejlepší týmy, jsme cestovali do Opavy. Na 
zápas vycestovalo pouze 8 hráčů.  
Opava – SK Sudoměřice 10:1(3:0,3:0,4:1) Branka: Petrek
Bohužel jsme se mezi 4 nejlepší týmy nedostali, ale i tak hodnotíme naši cestu Českým pohárem po-
zitivně.  
Soupiska: 
Brankáři: Kučera, Petrovič, Samek
Hráči v poli: Janík, Konderla, Pokovič T., Praskač,Toman, Chovanec, Danielik, Dufek, Hujsa, Ivánek, Ko-
valovský, Mikula, Mišík, Petrek, Pokovič R., Valachovič, Muráň, Rapant, Ivánek J., Drgoň, Danihel,Polák, 
Guček  

Vedoucí mužstva: Jan Kaluža st. - Realizačný tým: Andreas Merten
Na závěr bychom chtěli poděkovat všem sponzorům, divákům a obecnímu úřadu za přízeň a podporu 
v našem sportu.  

Tomáš Pokovič



1/2024 www.obecsudomerice.cz

42



Sudoměřický zpravodaj

43



1/2024 www.obecsudomerice.cz

44

Čtvrtletník Obecní zpravodaj Sudoměřice vydává Obec Sudoměřice, PSČ 696 66, tel. č. 518 335 222,  podatelna@obecsudomerice.cz, 
www.obecsudomerice.cz. Registrační číslo: 370600599. Mgr. Šebesta Vít, šéfredaktor – sebesta.vit@seznam.cz, 
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